

■ Inflation Slows in Egypt's Cities to 24.1 Percent

Egypt's urban inflation slowed to 24.1 percent in December year-on-year from 25.5 percent in November, according to data from the Central Agency for Public Mobilization and Statistics.

On a monthly basis, urban inflation slowed to 0.2 percent in December from 0.5 percent in November. Inflation rose in August, September, and October, but eased in November and remains well below its all-time high of 38 percent, hit in September 2023.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ تباطؤ التضخم في مدن مصر إلى 24.1 في المئة

تباطأت وتيرة التضخم في المدن المصرية إلى 24.1 في المائة في ديسمبر (كانون الأول) على أساس سنوي مقارنة مع 25.5 في المئة في نوفمبر (تشرين الثاني)، وذلك بحسب بيانات الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء.

وعلى أساس شهري، تباطأ التضخم في المدن إلى 0.2 في المئة خلال ديسمبر من 0.5 في المئة في نوفمبر الماضي. وارتفع معدل التضخم في أغسطس (آب) وسبتمبر (أيلول) وأكتوبر (تشرين الأول)، لكنه سجل تراجعاً في نوفمبر وظل أقل بكثير من أعلى مستوى له على الإطلاق عند 38 في المئة، الذي تم تسجيله في سبتمبر 2023.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ Oman Plans to Reduce 2025 Budget Deficit

The Omani government plans to issue government development bonds and local sovereign sukuk worth 750 million Omani riyals (\$1.9 billion) during the current year 2025, in order to cover the expected budget deficit and public debt service.

The Omani government approved the budget for the fiscal year 2025, with expectations that the budget deficit will reach 620 million riyals (\$1.6 billion), with total spending of 11.80 billion riyals, an increase of 1.3 percent over 2024. While revenues are expected to reach 11.18 billion riyals, an increase of 1.5 percent over those expected last year. As for government debt service, it is expected to reach 915 million Omani riyals, a decrease of 13 percent compared to the 2024 budget.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ سلطنة عُمان تخطط لخفض عجز موازنة 2025

تخطط الحكومة العمانية لإصدار سندات تنمية حكومية وصكوك محلية سيادية بقيمة 750 مليون ريال عماني (1.9 مليار دولار) خلال عام 2025 الحالي، وذلك من أجل تغطية العجز المتوقع في الموازنة وخدمة الدين العام.

وكانت الحكومة العمانية قد أقرت موازنة العام المالي 2025، مع توقعات بأن يبلغ عجز الموازنة 620 مليون ريال (1.6 مليار دولار)، بإجمالي إنفاق قدره 11.80 مليار ريال، وبزيادة قدرها 1.3 في المئة عن عام 2024. في حين من المتوقع أن تسجل الإيرادات 11.18 مليار ريال، بارتفاع قدره 1.5 في المئة عن تلك المتوقعة في العام الماضي. أما خدمة الدين الحكومي فيتوقع أن تبلغ 915 مليون ريال عماني، بتراجع 13 في المئة عن موازنة 2024.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ "The Future of Jobs 2025" .. 78 Million New Jobs by 2030

The Future of Jobs 2025 report, published by the World Economic Forum, revealed that 22 percent of jobs will be disrupted by 2030, with 170 million new jobs created, while 92 million jobs will be eliminated, resulting in a net increase of 78 million.

Technological advances, demographic shifts, geo-economic tensions, and economic pressures are key drivers driving these changes, reshaping industries and professions globally. The report revealed that the skills gap remains the biggest impediment to business transformation, with 40 percent of the skills required in jobs expected to change. Demand for technology skills, such as artificial intelligence, big data, and cybersecurity, is expected to grow rapidly, but human skills, such as creative thinking, resilience, and adaptability will remain crucial. Front-end roles and core sectors, such as welfare and education, are also expected to see the largest job growth by 2030.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ "مستقبل الوظائف 2025" .. 78 مليون فرصة عمل جديدة بحلول 2030

كشف تقرير "مستقبل الوظائف 2025"، الذي نشره "المنتدى الاقتصادي العالمي"، عن أن الاضطراب سيصيب 22 في المئة من الوظائف بحلول عام 2030، حيث سيتم خلق 170 مليون وظيفة جديدة، في حين ستلغى 92 مليون وظيفة، مما يؤدي إلى زيادة صافية قدرها 78 مليون وظيفة.

ويعتبر التقدم التكنولوجي، والتحول الديموغرافي، والتوترات الجيو - اقتصادية، والضغط الاقتصادي من المحركات الرئيسية التي تدفع هذه التغييرات، مما يعيد تشكيل الصناعات والمهن على مستوى العالم. وكشف التقرير أن فجوة المهارات تظل أكبر عائق أمام تحول الأعمال التجارية، حيث يُتوقع أن تتغير 40 في المئة من المهارات المطلوبة في الوظائف. ومن المتوقع أن يشهد الطلب على مهارات التكنولوجيا، مثل الذكاء الاصطناعي، والبيانات الكبيرة، والأمن السيبراني نمواً سريعاً، لكن المهارات الإنسانية، مثل التفكير الإبداعي، والمرونة، والقدرة على التكيف ستظل حاسمة. ومن المتوقع أيضاً أن تشهد الأدوار الأمامية والقطاعات الأساسية، مثل الرعاية والتعليم، أكبر نمو في الوظائف بحلول عام 2030.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

Saudi Arabia Has the Highest Volume of Venture Investment with \$ 750 Million in 2024

Saudi Arabia maintained its lead in the Middle East and North Africa region as the highest in terms of venture capital investment value in 2024, which witnessed investments amounting to 2.8 billion riyals (\$750 million) in local startups.

The report issued by MAGNiTT, a data platform for venture capital in emerging companies, showed that the Kingdom acquired the largest share, amounting to 40 percent of the total venture capital investment in the Middle East and North Africa region in 2024. It also achieved a record number of venture capital deals by executing 178 deals, which confirms the attractiveness of the Saudi market, enhances its competitive environment, and consolidates the strength of the country's economy as the largest in the region.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



السعودية النعلى في حجم الاستثمار الجريء بـ750 مليون دولار خلال 2024

حافظت السعودية على صدارتها في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا باعتبارها الأعلى من حيث قيمة الاستثمار الجريء في عام 2024 الذي شهد تنفيذ استثمارات بلغت 2.8 مليار ريال (750 مليون دولار) في شركات ناشئة محلية.

وأظهر التقرير الصادر عن شركة "ماغنيت"، التي تعد منصة بيانات الاستثمار الجريء في الشركات الناشئة، أن المملكة استحوذت على الحصة الكبرى التي بلغت 40 في المائة من إجمالي الاستثمار الجريء في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا في عام 2024. كما حققت رقماً قياسياً في عدد صفقات الاستثمار الجريء بتنفيذ 178 صفقة، ما يؤكد جاذبية السوق السعودية، ويعزز بيئتها التنافسية، ويرسخ قوة اقتصاد البلاد بصفته الأكبر في المنطقة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

"فيتش": الصكوك العالمية قد تتجاوز تريليون دولار في 2025

Fitch Ratings predicted that the volume of global sukuk will exceed one trillion dollars in 2025, with its overall credit profile stabilizing.

Sukuk will remain a key part of religious capital markets in many OIC countries and will also remain important in emerging markets, accounting for 12 percent of total U.S. dollar debt issued in emerging markets in 2024 (excluding China).

Fitch expects the overall funding environment to be favorable, with the Fed likely to cut interest rates to 3.5 percent by the fourth quarter of 2025. However, issuers' credit profiles may affect market accessibility.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



توقعت وكالة "فيتش" للتصنيف الائتماني أن يتجاوز حجم الصكوك العالمية تريليون دولار عام 2025، مع استقرار الملف الائتماني الإجمالي الخاص بها.

ووفق الوكالة ستنظر الصكوك جزءاً رئيسياً من أسواق رأس المال الديني في كثير من دول منظمة التعاون الإسلامي، وستنظر أيضاً مهمة في الأسواق الناشئة؛ حيث مثلت 12 في المئة من إجمالي ديون الدولار الأميركي الصادرة في الأسواق الناشئة في عام 2024 (باستثناء الصين).

وتوقعت "فيتش" أن تكون بيئة التمويل العامة مواتية، مع ترجيح خفض بنك الاحتياطي الفيدرالي لأسعار الفائدة إلى 3.5 في المائة بحلول الربع الأخير من عام 2025. ومع ذلك، قد تؤثر الملفات الائتمانية للجهات المصدرة على إمكانية الوصول إلى السوق.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

Gold Falls Amid Anticipation of US Data for Clues on the Path of Interest Rates

Gold prices fell on Thursday after reaching the highest level in nearly four weeks in the previous session, amid anticipation of the jobs report, in search of indications about the path that the US Federal Reserve will follow on interest rates in 2025.

Spot gold fell 0.1 percent to \$2,659.62 an (ounce), while U.S. gold futures rose 0.2 percent to \$2,678.30.

Among other precious metals, spot silver settled at \$30.12 an ounce, platinum fell 0.3 percent to \$952.95, and palladium fell 0.2 percent to \$926.50.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



الذهب يتراجع وسط تقرب لبيانات أمريكية بحثاً عن مؤشرات حول مسار الفائدة

تراجعت أسعار الذهب اليوم الخميس بعد أن وصلت لأعلى مستوى في نحو أربعة أسابيع في الجلسة السابقة، وسط تقرب لتقرير الوظائف، وذلك بحثاً عن مؤشرات حول المسار الذي سيتبعه الفدرالي الأميركي بشأن أسعار الفائدة في 2025.

وهبط الذهب في المعاملات الفورية 0.1 في المئة إلى 2659.62 دولار للأوقية (الأونصة)، فيما صعدت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.2 في المئة إلى 2678.30 دولار.

وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، استقرت الفضة في المعاملات الفورية عند 30.12 دولار للأوقية وتراجع البلاتين 0.3 في المئة إلى 952.95 دولار، وهبط البلاتينيوم 0.2 في المئة إلى 926.50 دولار.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

تباطؤ التضخم في الصين عند أقل مستوى منذ أبريل 2024

تباطأ التضخم في الصين خلال ديسمبر (كانون الأول)، فيما واصلت أسعار المنتجين انكماشها وسط ضعف الطلب الاقتصادي.

وبحسب البيانات، ارتفع مؤشر أسعار المستهلكين بنحو 0.1 في المئة في الشهر الماضي، على أساس سنوي، مقابل زيادة بنسبة 0.2% في نوفمبر تشرين الثاني. وبذلك فإن التضخم لدى صاحبة ثاني أكبر اقتصاد في العالم كان عند أضعف وتيرة منذ أبريل نيسان الماضي.

وظل مؤشر أسعار المستهلكين ثابتاً على أساس شهري، مقابل انخفاض بواقع 0.6 في المئة في نوفمبر (تشرين الثاني). أما على صعيد التضخم الأساسي، الذي يستثني أسعار المواد الغذائية والوقود المتقلبة، فقد ارتفع بنحو 0.4 في المئة الشهر الماضي، مقارنة مع 0.3 في المئة في نوفمبر تشرين الثاني، وهو أعلى مستوى في خمسة أشهر.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)



China's Inflation Slows At Lowest Level since April 2024

Inflation in China slowed in December, while producer prices continued to contract amid weak economic demand.

According to the data, the consumer price index rose about 0.1 percent last month, year-on-year, compared to a 0.2 percent increase in November. Thus, inflation in the world's second-largest economy was at its weakest pace since last April.

The consumer price index remained flat on a monthly basis, versus a 0.6 percent decline in November. Core inflation, which excludes volatile food and fuel prices, rose about 0.4 percent last month, compared with 0.3 percent in November, a five-month high.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)

مجلس النواب الأردني يقر الموازنة العامة لعام 2025 بعجز يتجاوز 3 مليارات دولار

أقر مجلس النواب الأردني، مشروع قانون الموازنة العامة للسنة المالية 2025، بعجز مالي يُقدر بنحو 2.258 مليار دينار (3.18 مليارات دولار).

وقدّر مشروع الموازنة الإيرادات العامة بقرابة 10.233 مليارات دينار (14.43 مليار دولار)، منها 9.498 مليارات دينار (13.39 مليار دولار) إيرادات محلية، و734 مليون دينار من خارجة (1.03 مليار دولار). وبنيت مشروع الموازنة العامة على فرضية أن الاقتصاد الوطني سيحقق نمواً حقيقياً بنسبة 2.5 في المئة، ونمواً اسمياً بنسبة 4.9 في المئة، مع الحفاظ على معدلات تضخم معتدلة، مما سيسهم في تعزيز الاستقرار المالي والنقدي. وتضمن المشروع أيضاً تخفيض العجز الأولي لعام 2025 إلى 2 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي، مقارنة بنسبة 2.9 في المئة عام 2024.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)



Jordanian Parliament Approves 2025 Budget with a Deficit Exceeding \$ 3 Billion

The Jordanian House of Representatives approved the draft budget law for the fiscal year 2025, with a fiscal deficit estimated at 2.258 billion dinars (\$ 3.18 billion).

The draft budget estimated public revenues at about 10.233 billion dinars (\$14.43 billion), of which 9.498 billion dinars (\$13.39 billion) were domestic revenues and 734 million dinars were foreign grants (\$1.03 billion). The draft general budget was based on the assumption that the national economy will achieve real growth of 2.5 percent, and nominal growth of 4.9 percent, while maintaining moderate inflation rates, which will contribute to enhancing financial and monetary stability. The project also included reducing the primary deficit for 2025 to 2 percent of GDP, compared to 2.9 percent in 2024.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

قطر: ارتفاع احتياطي النقد الأجنبي 3.69 في المئة

ارتفعت الاحتياطيات الدولية والسبيلة بالعملة الأجنبية لدى مصرف قطر المركزي في شهر ديسمبر (كانون الأول) 2024، بنسبة 3.69 في المئة، لتبلغ 255.003 مليار ريال (نحو 70 مليار دولار)، مقارنة بـ 245.928 مليار ريال في الشهر نفسه من عام 2023.

وكشفت مصرف قطر المركزي في بيانات جديدة عن ارتفاع احتياطياته الرسمية مع نهاية ديسمبر الماضي، مقارنة بما كانت عليه مع نهاية الشهر ذاته من عام 2023، بنحو 8.907 مليارات ريال، لتبلغ 195.976 مليار ريال (نحو 53.7 مليار دولار)، بالرغم من تراجع أرصدة المصرف المركزي من السندات وأذونات الخزينة الأجنبية بنحو 6.562 مليار ريال، إلى مستوى 127.092 مليار ريال في ديسمبر 2024.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)



Qatar: Foreign Exchange Reserves Up 3.69 Percent

International reserves and foreign currency liquidity at the Qatar Central Bank increased in December 2024 by 3.69 percent to reach 255.003 billion riyals (about 70 billion dollars), compared to 245.928 billion riyals in the same month of 2023.

In new data, the Qatar Central Bank revealed that its official reserves increased by the end of last December, compared to what they were at the end of the same month of 2023, by about 8.907 billion riyals, to reach 195.976 billion riyals (about 53.7 billion dollars), despite the decline in the Central Bank's balances of bonds and foreign treasury bills by about 6.562 billion riyals, to the level of 127.092 billion riyals in December 2024.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)